
 آرمان ملی: دیدار تیم های استقلال و 
صنعت نفت اگرچه با تساوی یک بر یک در 
ورزشگاه آزادی به پایان رسید اما حاشیه های 
این دیدار خصوصا در خصوص رفتار ساپینتو 

ادامه دارد. 
 درگیری با بازیکن نفت 

امید خالدی مدافع نفت آبادان درخصوص 
صحنه درگیری اش با ساپینتو در کنار زمین، 
توضیح داد: می خواستم توپ را از توپ 
جمع کن بگیرم اما ساپینتو توپ را برداشت و 
من هم رفتم تا یک توپ دیگر را بردارم. ناگهان 
توپ را پشت سر من انداخت که آن را نگرفتم. 
چه می دانستم می خواهد آن کار را انجام 
بدهد. گفتم اگر بخواهد توپ را به من بدهد، 
در بغلم می اندازد اما آن را پشت سرم انداخت. 
سپس هرچه فحش بود به من داد که گفتم این 
فحش ها برای خودت. نفهمیدم این فحش ها 
پرتغالی بود یا برزیلی. اینجا عصبانی شد اما باز 
هم من عذرخواهی کردم. علی فیروزی این 

وسط بزرگی کرد و پشت ما درآمد. 
 صحبت های سرپرست 

علی فیروزی در گفت وگو با فارس، در مورد 
تساوی تیم فوتبال صنعت نفت مقابل استقلال 
که سبب افزایش امید آبادانی ها برای بقا در 
لیگ برتر شد، در خصوص درگیری با ریکاردو 
ساپینتو پاسخ داد: شروع کننده درگیری 
نبودم. هیچ مشکلی هم با ساپینتو نداشتم، 
اما خودش باعث شد چنین اتفاقاتی بیفتد. 

فقط به این خاطر که امید خالدی تحت تأثیر 
حرکات ناشایست ساپینتو قرار نگیرد، به 
سمت او رفتم. اصلًا به سرمربی استقلال 
ربطی نداشت که بخواهد توپ را پشت بازیکن 
ما بیندازد. خالدی هم متوجه نشد که ساپینتو 
توپ را پشتش پرتاب کرد و آن را نگرفت. در 
آن منطقه هم توپ جمع کن نبود. چرا باید به 
خودش اجازه بدهد به بازیکن ما حمله کند؟  
فقط برای عکس العمل نشان ندادن خالدی 
و درگیر نشدن او به آن سمت دویدم، اما 
ناگهان دیدم ساپینتو به من حمله کرد و مرا 
در جریان درگیری گذاشت. فقط می خواستم 
صنعت نفت 10 نفره نشود. وی در مورد اینکه 
اظهاراتش در میکسدزون ورزشگاه آزادی 
سبب شد این شائبه شکل بگیرد که اعضای 
برنامه ریزی می خواستند  با  نفت  صنعت 
ساپینتو را عصبانی کنند، گفت: فقط گفتم 
ساپینتو مربی عصبی ای است که پس از این 
جریانات خیلی عصبی تر می شود و نمی تواند 
تیمش را آن گونه که می خواهد رهبری کند. 
در طول فصل این موضوع را نشان داده که 
عصبی است. اگر این چنین عصبانی نبود 
و می توانست تمرکز بهتری داشته باشد، 
استقلال هم نتایج بهتری می گرفت. این 
حرف خیلی غیرمنطقی است که تیم ما برای 
عصبانی کردن ساپینتو برنامه ریزی کرده 
باشد. یعنی اینقدر ضعیف است که با حرف 
زدن یک نفر، فوری از کوره دربرود. سرپرست 

تیم نفت آبادان اظهار داشت: ساپینتو می گوید 
در جام جهانی و لیگ های معتبر بازی کردم. 
یک سرمربی ای است که حاشیه های زیادی 
داشته و با این کارها آشنایی کامل دارد، 
چگونه با یک حرف تمرکز خودش را از دست 
می دهد؟ همه این حرف ها که صنعت نفت با 
برنامه ریزی چنین کاری انجام داده بهانه است 
تا ما را محروم کنند. ساپینتو در همه بازی ها 
نشان داده که عصبی است و نمی تواند خودش 
را کنترل کند. فیروزی در مورد اینکه ساپینتو 
در نشست خبری اعلام کرد که ویسی برای 
حرف زدن در مورد او باید اوراق هویتی اش را 
نشان بدهد، گفت: مگر ساپینتو مسئول اداره 
ثبت احوال است یا در ثبت احوال کار می کند 
که اوراق هویتی ویسی را می خواهد؟ رزومه 
سرمربی ما مشخص است، اگر دوست دارد به 
اداره ثبت برود تا از طریق سیستم های موجود 
در این اداره بفهمد که عبدا... ویسی چه کسی 
است. سرمربی ما انسان بزرگی است که در 
فوتبال ایران پیراهن تیم ملی را به تن کرده و 

تیمش را به قهرمانی لیگ برتر رسانده. 
 واکنش ویسی 

عبدا... ویسی در واکنش به اظهارات ریکاردو 
ساپینتو، سرمربی تیم فوتبال استقلال مبنی 
بر اینکه ویسی اگر می خواهد در مورد من 
صحبت کند، باید اوراق هویتی اش را نشان 
دهد، اظهار داشت: ساپینتو تصور می کند 
ما ایرانی ها تاکنون هیچ چیزی ندیده ایم؛ در 

حالی که ما جام جهانی را دیده ایم و بازیکنان 
لژیونر زیادی داریم. ما قهرمانی در آسیا داریم 
و او فکر می کند که ما فوتبال بلد نیستیم و او 
آمده که به ما فوتبال یاد بدهد. وی ادامه داد: 
ساپینتو اصلًا ادب ندارد و رفتارش در شان 
ایرانی ها نیست. فرهنگ ما کجاست و فرهنگ 
مملکت آنها کجاست؟ او حق ندارد با من 
و امثال من اینگونه صحبت کند. من یک 
ایرانی هستم و همه رزومه من را می دانند 
و نیازی نیست به تو پاسپورت نشان دهم. 
من هم در تیم ملی بودم و قهرمانی و نایب 
قهرمانی آورده ام. من هم تیم را آسیایی 
کرده ام. سرمربی تیم فوتبال نفت آبادان 
درمورد اینکه ساپینتو اعلام کرده که رزومه 
ویسی را نمی دانم، تصریح کرد: نباید هم بداند. 
من هم رزومه او را نمی دانم. اگر ساپینتو را در 
خیابان می دیدم فکر می کردم که یک آدم 
دیوانه است. او حق ندارد با من اینگونه صحبت 
کند. باشگاه ما باید این موضوع را پیگیری 
کند. این رفتار توهین به مربیان ایرانی است. 
او فکر می کنم چه کسی است؟ 4 تا تماشاگر 
نامش را فریاد زدند و دیوانه شده است؛ البته 

دیوانه هم بود. 
 عضو هیات مدیره 

عضو هیات مدیره باشگاه صنعت نفت آبادان 
نسبت به رفتار ساپینتو سرمربی استقلال، 
واکنش نشان داد. روح ا... محمدی پس از 
تساوی یک بر یک تیم های استقلال و نفت 
که آبادانی ها نفت را به بقا امیدوارتر کرد، 
اظهار کرد: انشاا... نفت آبادان امسال در لیگ 
می ماند. وی با انتقاد از رفتار سرمربی استقلال 
نیز گفت: بعد از رفتاری که ساپینتو در دربی 
نسبت به داوران داشت، متاسفانه کمیته 
انضباطی به این قضیه ورود نکرد و مجددا 
در دیدار با نفت، یک رفتار خارج از شان و 
غیرقابل کنترل از این سرمربی شاهد بودیم. 
عضو هیتت مدیره باشگاه صنعت نفت آبادان 
افزود: خواهش می کنم به این موضوع هر 
چه سریع تر رسیدگی شود تا حیثیت کمیته 
انضباطی زیر سوال نرود. او در هر بازی چنین 
رفتاری را دارد و در بازی مقابل ما هم نسبت 
به آقای فیروزی یکی از اسطوره های فوتبال 
ایران با کمال بی ادبی رفتار کرد. جا دارد 
کمیته انضباطی به این موضوع رسیدگی کند. 

  بازار داغ شکایت 
روز گذشته باشگاه استقلال اعلام کرد 
از فیروزی و ویسی شکایت خواهد کرد. با 
وجود این صنعت نفت نیز قصد دارد علیه 
سرمربی استقلال با استناد به این موضوع که 
او آغازکننده این درگیری ها بوده شکایتی را 

طرح کند. 
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گفت وگو

 پیشکسوت تیم فوتبال استقلال می گوید ریکاردو ساپینتو 
در این تیم خوب کار کرده است. علیرضا اکبرپور در گفت وگو 
با ایسنا، درباره تساوی تیم فوتبال اسقلال برابر صنعت نفت 
آبادان و اظهار کرد: فکر می کنم استقلال بازی خوبی را انجام 
داد و باید برنده بازی می شد. نیمه اول وقتی بازی تمام شد، 
تصور می کردم که در نیمه دوم بازی استقلال گل های دیگری 
را هم به ثمر خواهد رساند اما در نیمه دوم استقلال گل خورد و 
شرایط به گونه ای رقم خورد که نتوانست برنده شود. با این حال 
وقتی سه بار توپ به دیرک دروازه برخورد می کند پس تیم بد 
بازی نکرده اما با بدشانسی فرصت ها به گل تبدیل نشده است. 
من فکر می کنم بازیکنان استقلال هنوز باخت به پرسپولیس در 

دربی را فراموش نکرده بودند. او درباره اینکه آیا استقلال هنوز 
شانس قهرمانی دارد یا خیر؟ هم گفت: روی کاغذ که چیزی 
تمام نشد است. پرسپولیس هنوز سه بازی دیگر دارد و استقلال 
هم دو بازی دیگر پیش رو دارد. تا دقیقه ۹0 هیچ چیز تمام نشده 
است. تیم ما سال اول لیگ برتر با یک مساوی قهرمان می شد اما 
این اتفاق رخ نداد و پرسپولیس به جای ما جام را بالای سر برد. 
الان هم ممکن است هر اتفاقی رخ دهد و بازیکان به هیچ عنوان 
نباید امید خود را از دست بدهند. استقلال باید با تمام وجود کار 
کند و در دو بازی پیش رو برنده شود و منتظر لغزش حریفان 
بماند. اکبرپور در ادامه به اشتباهات داوری علیه استقلال اشاره 
کرد و گفت: این فصل متاسفانه اشتباهات داوری علیه استقلال 

بود و این تیم بازی های زیادی را به خاطر این موضوع از دست 
داد. به اعتقاد من اگر داوری ها بدون اشتباه بود الان استقلال 
با اختلاف صدرنشین لیگ بود. متاسفانه داوران ما اشتباهات 
سهوی زیادی انجام دادند و امتیازات مهم زیادی را از استقلال 
گرفتند. او در ادامه درباره عملکرد ساپینتو هم گفت: ساپینتو 
عملکرد خوبی در استقلال داشته و توانسته بازی های خوبی را 
به نمایش بگذارد. استقلال در طول فصل بازی های خوبی را به 
نمایش گذاشت و بردهای ارزشمندی را به دست آورد اما به هر 
حال شرایط طوری رقم خورد که تیم از کورس قهرمانی فاصله 
بگیرد. به نظرم ساپینتو در استقلال خوب کار کرده و نشان داده 

که مربی توانمندی است.

روی کاغذ چیزی تمام نشده است 

توصیه ریوالدو به رونالدو: 

  برگرد مادرید و در اوج خداحافظی کن
  ریوالدو به کریس رونالدو توصیه کرد به رئال مادرید باز گردد 
و از شرایط لیونل مسی در پاری سن ژرمن نیز ابراز ناراحتی کرد.

*سابقه 
به گزارش آس، ریوالدو، مهاجم پیشین بارسلونا یکی از 
بازیکنان برجسته نسل خود بود که مسلماً در دوران حضورش 
در بارسلونا بیش ترین درخشش را داشت. او سپس حضور در 
میلان، المپیاکوس، آ.ا.ک آتن و چند کشور دیگر را تجربه کرد. 
برنده توپ طلای 1۹۹۹ نظرات صریحی درباره انتقال کریستیانو 
رونالدو به النصر و هم چنین وضعیت حساس لیونل مسی در 
پاری سن ژرمن ارائه کرده است. رونالدو بعد از سال ها درخشش 
در فوتبال اروپا راهی النصر عربستان شد. او آمار بسیار خوبی از 
خود نشان داده است با این حال النصر از جام حذفی کنار رفت 
و در رقابت های لیگ عربستان هم صدرنشینی خود را از دست 
داده و در رده دوم قرار دارد. روزنامه مترو انگلیس اعلام کرد که 
رونالدو فصل بعد در نیوکاسل بازی خواهد کرد. نیوکاسل را 

عربستانی ها خریده اند و این تیم به احتمال خیلی زیاد سهمیه 
لیگ قهرمانان اروپا را کسب خواهد کرد.

*رونالدو پس از  نا امیدی در عربستان به رئال مادرید 
برمی گردد؟

وقتی از ملی پوش پیشین برزیل در مورد انتقال رونالدو به لیگ 
برتر عربستان پرسیده شد، گفت: من درک می کنم که گاهی 
اوقات بازیکنان فریب قراردادهای بزرگی که به آن ها پیشنهاد 
می شوند را می خورند اما پس از آن می فهمند که فوتبال همیشه 
آن طور که آن ها انتظار دارند آسان نیست. پولی که به او پرداخت 
می شود قابل مقایسه با هیچ کشور دیگری نیست ولی از نظر 
استاندارد فوتبالی آیا خود رونالدو راضی به این شرایط است؟ من 
بعید می دانم. کاپیتان پرتغالی باید النصر را ترک کند و دوران 
حرفه ای خود را با رئال مادرید به پایان برساند. این اتفاق برای هر 
بازیکنی می افتد و خود مسی به زودی می تواند آن را تجربه کند. 
برای فوتبال خوب است که کریستیانو رونالدو به رئال مادرید 

بازگردد تا دوران حرفه ای خود را به پایان برساند. البته، هواداران 
باید درک کنند که نمی توانند مانند زمانی که رونالدو ۲۵ یا ۲۶ 
سال داشت بدرخشد اما او هم چنان می تواند به باشگاه کمک 

کند تا دستاوردهای بیش تری کسب کند.
*ریوالدو از شرایط مسی در پاری سن ژرمن ناراحت 

است
 او درباره وضعیت لیونل مسی، فوق ستاره آرژانتینی نیز 
افزود: از این که دیدم با لیونل مسی چنین رفتاری می شود 
کمی ناراحت شدم. اگر به کل دوران حرفه ای او نگاه کنید 
این بی احترامی غیرعادی است. او قبلًا هرگز هیچ نوع مشکل 
انضباطی نداشته است. این شرایط باید جور دیگری مدیریت 
می شد. شاید بهتر بود مسی خیلی زود با باشگاه صحبت 
کند.  البته لئو مسی پس از محرومیت از سوی باشگاه پاری 
سن ژرمن در یک استوری اینستاگرامی از سفر به عربستان 

عذرخواهی کرد.

  کوتـــــاه 
 تسنیم: جلسه ستاد عالی بازی های آسیایی و پاراآسیایی 
برگزار شد. به گزارش پایگاه خبری وزارت ورزش و جوانان، در 
این جلسه که با حضور وزیر ورزش و جوانان، روسای کمیته 
ملی المپیک و پارالمپیک برگزار شد درباره آخرین وضعیت 
ورزشکاران ایرانی در بازی های آسیایی هانگژو تصمیم گیری 
شد. ستاد عالی بازی ها با تاکید بر اعزام تیم فوتبال امید 
به بازی های آسیایی از فدراسیون فوتبال خواست تا ۲٣ 
اردیبهشت با انتخاب کادر فنی و مدیریتی این تیم و ارسال 
مستندات به این ستاد درباره وضعیت اعزام این تیم تعیین 
تکلیف کند. همچنین مقرر شد درباره پاداش ورزشکاران 
مدال آور در بازی های آسیایی و پاراآسیایی در جلسه ای با 
حضور دبیرکل کمیته ملی المپیک و معاون توسعه مدیریت و 
منابع وزارت ورزش و جوانان بحث و تبادل نظر صورت گیرد و 

در جلسه آینده درباره این موضوع تصمیم گیری شود. 

بیــن المــلل 
  الساندرو دل پیرو توضیح داد که چه چیزی ویکتور 
اوسیمن را به یک مهاجم خاص تبدیل کرده است. به 
گزارش فوتبال ایتالیا، ناپولی سرانجام قهرمان ایتالیا 
شد و با اختلاف قابل توجه 1۶ امتیازی لیگ را فتح کرد. 
شاگردان اسپالتی می دانستند که تساوی مقابل اودینزه 
برای عبور از خط پایان کافی است و این کار را انجام دادند 
و با تساوی خارج از خانه قهرمانی خود را قطعی کردند. 
تیم تحت هدایت اسپالتی پس از کسب ۲۵ پیروزی، 
۵ تساوی و تنها ٣ شکست توانست عنوان قهرمانی را 
به دست بیاورد. ویکتور اوسیمن، ملی پوش نیجریه ای 
گلی را به ثمر رساند که قهرمانی را برای تیمش به ارمغان 
آورد. این بیست و یکمین گل فصل او در سری A بود و 
به او اجازه داد تا با رکورد ۲1 گل ساموئل اتوئو برابری 
کند. این بهترین عملکرد یک بازیکن آفریقایی در سری 
آ است. الساندرو دل پیرو با تمجید از ویکتور اوسیمن 
گفت: او در طول فصل توانسته به خوبی پیشرفت کند. او 
ویژگی های خاصی دارد که من آن ها را دوست دارم مانند 
شجاعت، عزم راسخ، عطش برای گلزنی و عملکرد خوب. 
او بازیکن با اراده ای است. من فکر می کنم اوسیمن ناپولی 
را قهرمان کرد. او باعث شد تا ناپولی کم ترین فراز و نشیب 
را داشته باشد و به عنوان قهرمانی برسد. می توان این 
قهرمانی را به پای او نوشت. اوسیمن بارها گفته است که 
از اسپالتی و کادرش به خاطر کمک هایی که به او کمک 
کرده سپاسگزار است. این درخشش باعث شده است تا 
حدود 1۵0 میلیون یورو روی این بازیکن ۲4 ساله قیمت 

گذاشته شود. 

   فرار
گل دوم روسونری به لاتزیو به شکلی خارق العاده 
و توسط تئو هرناندز به ثمر رسید. او با طی مسافتی 
80 متری، به تماشایی ترین شکل ممکن گلش را به 

ثمر رساند. 

 دیدار  
عمر سعید رئیس اتحادیه تکواندو جنوب آسیا 
صبح دیروز شنبه با حضور در فدراسیون تکواندو 
با هادی ساعی رئیس فدراسیون تکواندو دیدار و 

گفت وگو کرد. 
 

             هجومی
در حالی که تمام توجهات معطوف به جدال سپاهان 
و استقلال بود، ذوب آهن در دیداری سراسر هجومی 
موفق شد فولاد را با دو گل شکست دهد و در جدول 

۳۴ امتیازی شود. 

ت
شــ

س نو
عک

پاسور تیم ملی والیبال: دوست  
ندارم به گذشته برگردم 

فارس: پاسور تیم ملی والیبال ایران گفت: 
دوست ندارم به گذشته برگردم.  جواد کریمی  
در مورد شرایطش در اردوهای تیم ملی والیبال 
ایران اظهار داشت: در ابتدا باید بگویم که دوست 
ندارم به گذشته برگردم، چون دوران سختی را 
گذراندم. اتفاقاتی که برای من رخ داد برای هر 
ورزشکار حرفه ای ممکن است رخ بدهد، با این 
حال مصدومیتم را پشت سر گذاشته ام و در حال 
حاضر شرایط خوبی دارم. حدود یک سال است که 
از مصدومیتم می گذرد و الان در اردوهای تیم ملی 
خود را برای حضور در رقابت های لیگ ملت های 
والیبال آماده می کنیم. قطعاً تلاش می کنیم که 
بهترین عملکرد را داشته باشیم.  وی درمورد 
رقابتش با محمدطاهر وادی و علی رمضانی برای 
قرار گرفتن در ترکیب اصلی تیم ملی، خاطرنشان 
کرد: ما سه نفر مانند برادر در کنار هم هستیم 
و کار می کنیم. کارشناسان لطف دارند و معتقد 
هستند که من شانس بیشتری برای حضور در 
ترکیب اصلی دارم. قطعاً همه ما تلاش می کنیم 
تا در بهترین شرایط قرار داشته باشیم و در نهایت 
سرمربی تصمیم می گیرد که کدام بازیکن در 
زمین قرار بگیرد. برای ما فقط پرچم کشورمان 
مهم است. پاسور تیم ملی والیبال ایران درخصوص 
اینکه چقدر امکان دارد که بازهم لژیونر شود، 
تصریح کرد: قطعاً در حال حاضر تلاش می کنم 
تا بهترین عملکرد را برای تیم ملی کشورم داشته 
باشم و نتایج خوبی کسب کنیم. برای آینده هم 
باید منتظر آینده ماند و قطعاً سعی می کنم که 

بهترین تصمیم را درمورد تیم باشگاهی ام بگیرم.

خارج ازمستطیل سبز

عصبانیت نیمار از هواداران پاریس  
این هفته پاریس شب های جنجالی و عجیب 
و غریبی را سپری کرد. از سفر غیرمجاز لیونل 
مسی به عربستان گرفته تا محرومیت ۲ هفته ای 
این بازیکن. هواداران به نزدیک خانه های مسی 
و نیمار رفتند و با فحش و توهین به آنها گفتند 
که باید پاریس را ترک کنند. مسی مجبور به 
عذرخواهی شد و عزم خود را برای رفتن جزم کرد 
و نیمار نیز از رفتار هواداران پاریسی ناراحت شد. 
طبق گزارش رلوو، نیمار پس از رفتار هواداران به 
طور جدی خواهان ترک پاری سن ژرمن است و 
می خواهد شرایط رسیدن به تیمی دیگر را بررسی 
کند این بازیکن از لیگ برتر انگلیس پیشنهاد دارد 
ولی باید دید با توجه به تعدد مصدومیت های او و 
حاشیه هایی که این بازیکن همیشه در کنار خود 
دارد، آیا تیمی حاضر به خرید او با چنین دستمزدی 
خواهد بود یا خیر؟ نیمار در واکنش به اتفاقات اخیر 
در فضای مجازی نیز عصبانیت خود را نشان داد و 
پستی را که به »کوچک بودن« باشگاه پاری سن 
ژرمن، اشاره داشت، لایک کرد تا هجمه ها زیادتر و 
شایعات خروج او داغ تر شود. نیمار در این فصل 
برای پاریس در لیگ فرانسه، ۲0 بازی انجام داد و 
آمار 1٣ گل و 11 پاس گل را به ثبت رساند. او تا 
۲0۲۵ با پاریس قرارداد دارد و دستمزدی در حدود 
87 میلیون یورو در سال را دریافت می کند. ستاره 
برزیلی از سال ۲017 تاکنون 1۲0 بازی را به دلیل 

مصدومیت از دست داده است.

خبـــــر

 اگر ساپینتو ادب ندارد به او یاد بدهند 

  حرکاتی که ریکاردو ساپینتو از خود نشان می دهد این 
روزها قابل تحمل نیست. در زندگی حرفه ای این کارها غلط 
است. این رفتارها به مربی حرفه ای نمی خورد. مگر استقلال 
سرپرست ندارد که دائم سرمربی تیم در حال اعتزاض است. 
روی نیمکت استقلال هیچکسی جز ساپینتو جرات حرف 
زدن ندارد. به نظرمن باشگاه به تعهدات خود عمل نکرده که 
ساپینتو هرکاری دلش می خواهد می کند. احتمال زیاد پول 
او را به موقع نداده اند که فکر می کند مجانی کار می کند و به 
این اندازه جسور و گستاخ شده است. وقتی یک مربی به کشور 
دیگری می رود تا کار کند باید فرهنگ آن کشور را بخواند تا 
بداند کجا رفته است. اگر خودش بلد نیست فرهنگ آن کشور 
را پیدا کند، مسئولین امر باید او را توجیه کنند تا بفهمد کجا 
آمده است. وقتی فرهنگ مردم ایران و نشست و برخاست ما را 
به این مربی یاد نداده اند او نمی داند کجا آمده است. این مربی 
اگر حرفه ای نیست و روش برخورد را نمی داند، خودش باید 
در رفتارش تغییر ایجاد کند. حالا که بلد نیست، این وظیفه 
مدیران باشگاه است که او را توجیه کند. من به عنوان یکی از 
اولین مربی های لژیونر در ایران مربیگری کردم، شاید اولین 
مربی ای باشم که توانسته ام یک تیم خارجی را قهرمان کنم. 
من با تیم ظفار عمان قهرمان شدم و ده مربی خارجی در لیگ 
عمان مشغول به کار بودن همگی به هم احترام می گذاشتیم. 
ساپینتو اصلا احترام گذاشتن را بلد نیست. هیچ کدام از 
کمک هایش را تحویل نمی گیرد. مگر چکار کرده است چه 
گلی به سر استقلال زده که سرمربی های قبلی نزده بودند. 
مسئولین ما عرضه برخورد با مربیان نامتعادل را ندارند. 
کارلوس کی روش در سه جام جهانی و دوجام ملت ها سرمربی 
ایران بود، در جام جهانی از گروه مان صعود نکردیم و در جام 
ملت ها هم فینالیست نشدیم. ساپینتو هم از بی عرضگی 
مسئولان سوءاستفاده می کند و هرکاری دلش می خواهد را 
می کند. اعضای کمیته انضباطی دست به کار شوند، حالا که 
باشگاه استقلال با سرمربی اش برخورد نمی کند، این دفعه 
حکم سنگین تری نسبت به دفعات قبلی برایش صادر کنند. 
مگر ما از پشت کوه آمده ایم! تا دلتان بخواهد مربی خارجی به 
ایران آمده است. آنها باید برای ما کار کنند چون پول می گیرند 
نه اینکه پول بگیرند و حرکات نادرست انجام بدهند. یکی از 
موارد مهم کاراکتر سرمربی رفتار و کردار اوست. اگر ساپینتو 
ادب ندارد به او یاد بدهند چگونه مودب باشد. هیچکس روی 
نیمکت استقلال جرات نمی کند یقه ساپینتو را بگیرد و اورا 
جای خود بنشاند. رفتار غلط ساپینتو را باید به او تذکر داد، 
این رفتارهای او به داخل زمین کشیده می شود. رفتار و کردار 
سرمربی روی بازیکن اثر دارد. من فکر می کنم حقوق ساپینتو 
عقب افتاده که باشگاه استقلال با او مماشات می کند. او دارد 
بابت کارش پول می گیرد و اگر دیر شده دلیل ندارد هرکاری 
که دلش می خواهد را بکند. ساپینتو باید پشت سر قانون 
مملکت ما کار کند، مشکلی دارد برود با مدیر باشگاه حل کند. 
یک وقت هایی هست که انسان ظرفیتش را از دست می دهد 
و با عصبانیت برخورد می کند اما ساپینتو هر روز ظرفیتش 
را از دست می دهد، از او تست بگیرند. من نمی دانم چرا باید 
سرپرست استقلال سکوت کند نه او چرا کل اعضای باشگاه 

ساکت هستند. 

 دیدار تیم های استقلال و صنعت نفت آبادان 
در ورزشگاه آزادی با تساوی یک بر یک به 
پایان رسید. تورج حق وردی کارشناس داوری 
کشورمان در خصوص عملکرد کوپال ناظمی 

داور این دیدار صحبت کرد. 
 نظر شما در مورد قضاوت کوپال ناظمی 
در بازی استقلال و صنعت نفت آبادان 

چیست؟ 
کوپال ناظمی در دیدار استقلال با صنعت 
نفت آبادان قضاوت خوبی داشت، پنالتی که 
منجر به گل استقلال شد به درستی اعلام کرد 
زیرا بازیکن تیم حریف پای محمد محبی را زد و 

خود داور هم به صحنه نزدیک بود.
بودند  معترض  استقلال  بازیکنان   
در دقیقه ۱۹ داور برای آنها اعلام پنالتی 

نکرده است!
در آن صحنه هیچ خطایی رخ نداد که داور 
مجاب به گرفتن پنالتی برای استقلال شود، 
زیرا پای خود قائدی سُر خورد، هر چند قصدش 

شبیه سازی نبود.
داوری  لحاظ  از  نفت  صنعت  گل   

مشکلی داشت؟
 در هنگام ارسال توپ که منجر به گل تساوی 
این تیم شد، بازیکنی که پاس گل را برای مهدی 
ممی زاده ارسال کرد در موقعیت آفساید قرار 
داشت و تقصیر اصلی گردن کمک داور بود که 

آن صحنه را آفساید اعلام نکرد.
 در کل عملکرد داور دیدار صنعت نفت 

و استقلال را چگونه ارزیابی می کنید؟
مشکلی  هیچ  ناظمی  کوپال  قضاوت   
نداشت زیرا به تمام صحنه ها هم نزدیک بود و 
کارت هایی هم که از جیب او در آمد به درستی 
داده شد. تنها ایراد در کمک داور بود که آفساید 
بازیکن صنعت نفت آبادان را اعلام نکرد و همان 

صحنه هم به گل برای آنها تبدیل شد.

اصغر شرفی
  کارشناس فوتبال 

تورج حق وردی: 
قضاوت کوپال ناظمی 

هیچ مشکلی نداشت

در واکنش به درگیری و صحبت های سرمربی استقلال 

آبادان علیهآبادان علیه 
»ساپینتو«»ساپینتو«


